
 

Lovisa stads utlåtande till Arbets- och näringsministeriet 

Arbets- och näringsministeriet begär ett utlåtande om uppdateringen av de nationella handlingslinjerna för 

hanteringen av använt kärnbränsle och radioaktivt avfall och det nationella programmet för hanteringen av 

använt kärnbränsle och radioaktivt avfall samt för miljökonsekvensbedömningen. 

 

Lovisa stad poängterar betydelsen av slutförvaring på ett ställe både med tanke på säkerhet och på 

kostnadseffektivitet. Den tillfälliga lagringen som sker på anläggningsplatserna ska dock uppfylla extremt 

höga krav eftersom avfallet har starkast strålning i början. Det är viktigt att avfallet behandlas i syfte att 

minska på strålningen. Därtill bör man fästa största vikt vid att transporten till slutförvaringen ordnas så 

tryggt att ingen skada eller läcka borde kunna uppstå på vägen. 

 

Lovisa stad anser det som ändamålsenligt ur en nationell kostnadseffektivitetssynvinkel att små mängder 

radioaktivt avfall från forskningsinstitut och sjukhus kan lagras i kärnkraftverkens mellanlagringsgrottor. 

 

Lovisa stad betonar dock att tiden innan flyttningen till slutlagring inte skulle få vara längre än den är idag 

utan till och med hellre kortare. Också transporternas tidpunkt och antal ska noga övervägas och optimeras 

ur en trygghetssynvinkel. 

 

Lovisa stad anser att en miljökonsekvensbedömning spelar en central roll i varje besluts- och 

tillståndsprocess som har med kärnbränsle och radioaktivt avfall att göra. 

 

Slutligen understöder Lovisa stad tanken på att all verksamhet som har något med radioaktivitet att göra 

gäller alla, även mycket små producenter av kärnbränsle och radioaktivt avfall. Staden ger sitt stöd till 

samarbete på kommersiella grunder där det är befogat och bidrar till en trygg och effektiv hantering. 


